

FES 2024 and OIC Updates / Mises à jour sur l'Énoncé économique de l'automne de 2024 et le décret



Radley, Mark <Mark.Radley@fin.gc.ca>

To Radley, Mark

Cc Loosen, Anne; Islam, Tanjana; Chevassu, Nathalie

 You forwarded this message on 2024-12-20 1:32 PM.



Translate message to: English

Never translate from: French

[Translation preferences](#)

**Caution:** External (mark.radley@fin.gc.ca)

First-Time Sender [Details](#)

Hello all,

I'm writing today regarding two updates on predatory lending.

First, Budget 2024 announced the Government's intent to prohibit offering credit at a criminal rate of interest. This measure received Royal Assent on June 20, 2024, and an Order in Council was recently made to bring this amendment into force. This Order in Council will be published in the *Canada Gazette Part II* on January 1, 2025 and will come into force on that same date.

Second, as you may already be aware, the [2024 Fall Economic Statement](#) announced:

- the government's intent to amend the payday lending exemption in the *Criminal Code* to prohibit the sale of credit insurance products in connection with a payday loan.
- the government's intent to make amendments to the payday lending exemption within the *Criminal Code* requiring a minimum term on payday loans of 42 days and for lenders to accept payment in installments. The government will provide 12 months for industry to transition to the new conditions.

Please let me know if you have any questions or would like to meet with myself and my team to discuss.

\*\*\*\*\*

Bonjour à tous,

Je vous écris aujourd'hui pour vous faire part de quelques mises à jour sur les prêts à conditions abusives.

D'abord, le budget 2024 a annoncé l'intention du gouvernement d'interdire l'offre de crédit à un taux d'intérêt criminel. Cette mesure a reçu la sanction royale le 20 juin 2024, et un décret a récemment été pris pour faire entrer en vigueur cette modification. Ce décret sera publié dans *la partie II de la Gazette du Canada* le 1er janvier 2025 et entrera en vigueur à cette même date.

Deuxième, comme vous pourriez déjà le savoir, l'[Énoncé économique de l'automne de 2024](#) a annoncé :

- l'intention du gouvernement de modifier l'exemption du *Code criminel* relative aux prêts sur salaire de façon à interdire la vente de produits d'assurance-crédit en lien avec un prêt sur salaire;

- l'intention du gouvernement d'apporter des modifications à l'exemption du *Code criminel* relative aux prêts sur salaire de façon à exiger un terme minimal de 42 jours sur les prêts sur salaire et que les prêteurs acceptent les paiements échelonnés. Le gouvernement accordera 12 mois à l'industrie pour faire la transition vers les nouvelles conditions.

Faites-le moi savoir si vous avez des questions ou souhaiteriez me rencontrer, moi et mon équipe, pour discuter.

Merci,

**Mark Radley, CFA**

Director | Directeur

Consumer Affairs | Consommation en matière financière

Financial Services Division | Division des services financiers

Financial Sector Policy Branch | Direction de la politique du secteur financier

Department of Finance Canada | Ministère des Finances Canada

90 Elgin Street, Ottawa, ON K1A 0G5 | 90, rue Elgin, Ottawa, ON K1A 0G5

Government of Canada | Gouvernement du Canada

[mark.radley@fin.gc.ca](mailto:mark.radley@fin.gc.ca) | 613-447-8103



Department of Finance  
Canada

Ministère des Finances  
Canada

Canada